


Globally headquartered in Beijing, China, World Internet of Things Convention 
(hereinafter referred to as “WIOTC”) is an internationally influential IoT 
organization that is authoritative, innovative and non-profit, also known as 
“IoT International Convention Organization”. The organization has established 
directly affiliated agencies including Advisory Committee, WIOTC Organizing 
Committee, World IoT Economic Development Committee, World IoT 
Standard Working Organization Committee, World IoT Ranking List Working 
Committee, World IoT Foundation, World IoT Research Institute, and IoT 
Innovation Alliance as well as more than 20 global branches. In addition 
to setting up 17 industrial centers involving IoT Industry, Agriculture, 
Energy, Logistics, Culture and Education, Tourism, Healthcare, Smart City, 
Artificial Intelligence, Aerospace, Ecological and Environmental Protection, 
Transportation Auto Intelligence and Finance and other fields, WIOTC has also 
founded corporate platforms and entities such as Smarter Planet IoT Group, 
Inc. and IoT Century Convention and Exhibition Co., Ltd. The organization 
serves the mission and purpose of promoting the innovative development of 
world economy and society, benefitting people in terms of smart life and work 
and building a smart and intelligent world where all things are interconnected. 
It is also committed to carrying out the goal of urging countries from all 
over the world to formulate the IoT international convention and universally 
accepted standards, creating IoT new economic model and system for the 
reference of the world, contributing to the Sustainable Development Goals of 
United Nations and supporting the building of an interconnected community 
of a shared future for mankind.

Having successfully organized six annual conferences and over 100 
international forums and summit sessions, WIOTC has also published the 
“Beijing Declaration on World IoT” and “World IoT White Paper”, established 
the “World IoT Ranking List” and “World IoT Awards”, and initiated the 
unending “IoT World Fair”. The organization has fathered the theoretical 
basis of IoT representing “Wisdom Revolution”, as well as the new cognition, 
definition, top-level architecture system of IoT, and IoT new economic models 
and sustainable development routes including global connection operating 
system and visualized real-time tracking and tracing plus commercial 
customization - the brainchild of the organization. It has won the recognition 
and support of UNESCO, UNDP, UNCTAD, ITU as well as international 
organizations including ISO, IEEE, IEC, CENELEC, and other 100 national 
government agencies and IoT associations; it has been paid much attention 
to and reported by thousands of mainstream media and think tanks such as 
Bloomberg, PR Newswire, DPA, World News, Qiushi Journal, the Development 
Research Center of the State Council of China, and Office of the Central 
Cyberspace Affairs Commission of the Central Committee of the Communist 
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关于世界物联网大会
世界物联网大会（WIOTC）是具有影响力和权威性的创新型非营利性的物联

网国际组织（物联网国际公约组织），全球总部设于中国北京。下设有顾问委员
会、世界物联网大会组织委员会、世界物联网经济发展委员会、世界物联网标准
工作组织委员会、世界物联网排行榜工作委员会、世界物联网研究院和物联网创
新联盟等直属机构和全球分支机构 20 多个，以及物联网工业、农业、能源、物流、
文化教育、旅游、健康医疗、智慧城市、人工智能、航天航空、军事科技、生态
环保、交通车联、物联网金融等 17 个产业中心和智慧地球物联网集团、物联世
纪会展公司等平台。使命为推动世界经济社会创新发展，造福大众智慧生活和工
作，构建万物互联智慧世界。目标是推动世界各国协商制定物联网国际公约和全
球通用标准，创建物联网新经济模式和体系，为世界各国提供借鉴，助力联合国
可持续发展目标，支持万物互联的人类命运共同体构建。

本组织已连续成功举办六届大会，召开了 100 多场国际论坛和高峰会。发布
了《世界物联网北京宣言》、《世界物联网白皮书》，树立了《世界物联网排行榜》、

《世界物联网大奖》，开设了不落幕的物联世界交易会，创造了“物联网代表‘智
慧革命’”理论基础，物联网的新认知、定义、物联网顶层架构体系，全球连接
操作系统 , 可视化实时追踪追溯 + 商业定制的物联网新经济模式和可持续发展线
路。得到了 UNESCO、UNDP、UNCTAD、ITU 等机构及 ISO、IEEE、IEC 等国
际组织和近百个国家机构、组织的认同和参与，赢得了彭博社、美通社、德新社、
世界新闻网、中共中央党刊《求是》网、中国国务院发展研究中心信息网、网信
网等全球上千家媒体和智库的认同与报道。大会还与 100 多个国家的政府机构、
外交使节、企业建立了良好关系。聚集了中国、德国、美国、俄罗斯、法国等全
球 30 多个物联网协会组织、科研机构和标准组织资源关系，集聚了以世界物联
网 500 强企业为主的全球上万家物联网领军企业产品、技术资源和资本。

欢迎各个国家和地区政府机构、科研机构、社会组织、企业申请成为本组织
成员，并参与物联网国际公约的讨论和制定，为全球万物互联奠定基础。本组织
正在中国创建全球首个物联网新型示范基地，探索物联网新经济模式和数字经济
产业体系的构建，为世界各国物联网基础建设和经济发展提供借鉴。

欢迎各国政府机构、国际组织、企业、专家学者共同打造万物互联的智慧世界，
推动世界经济社会创新发展，造福大众的智慧生活和工作，共同迈入智慧革命新
时代。

世界物联网大会组织架构

Party of China website, etc. WIOTC has forged friendly and cooperative 
partnerships with government agencies, ambassies, and enterprises from 
100 some countries in the world, and more importantly, it has pooled 
valuable relational resources of more than 30 global IoT associations, R 
& D institutions, and standardization organizations from China, Germany, 
the United States and France, and so on. The organization is also home to 
products, technological resources and capitals of tens of thousands of global 
leading companies mainly represented by World IoT Top 500 Enterprises.

We welcome government organs, R & D institutions, social organizations, 
and enterprises from all countries and regions in the world to apply for 
the membership of our organization and join us to discuss and formulate 
IoT international convention, through which a foundation will be laid for 
establishing global interconnection and interconnectivity. The organization 
is creating the world’s first new type of IoT demonstration base in China and 
exploring the possibility of building IoT new economic model and digital 
economy industrial system, all of which will serve as references of importance 
to the IoT infrastructure construction and economic development for 
countries from all over the world.

We also welcome government agencies, international organizations, 
enterprises as well as experts and scholars around the world to join us for 
the aim of establishing a smart and intelligent world where all things are 
interconnected, promoting the innovative development of world economy 
and society, benefiting people in terms of smart life and work and working 
together for a new era of wisdom or smart revolution.

WIOTC Organizational Structure
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Article 1	 Name

1.1	  The World Internet of Things Convention shall be the English 
name of the Organization (English abbreviation “WIOTC”), while 
“ 世界物联网大会 ” shall be the Chinese name of the organization, 
generally known as Internet of Things Convention Organization 
or IoT Convention Organization “ 物 联 网 公 约 组 织 ” (hereinafter 
referred to as the “Organization”).

1.2	 WIOTC is an IoT international organization featuring the global 
interconnection of all things, which is open, innovative and non-
profit. 

Article 2	 Purpose

2.1	 The purpose of the Organization is to build a smart and intelligent 
world where all things are interconnected.

2.2	 The Organization is committed to carrying out the goal and task of 
promoting the IoT construction and the innovative development 
of economy and society in countries from all over the world, 
building a global market of IoT new economy, delivering benefits 
to world people in terms of intelligent and smart life and work 
and contributing to the Sustainable Development Goals under the 
framework of the United Nations.

2.3	 To achieve this purpose, the Organization may:

2.3.1	 Establish the World Internet of Things Convention, 
implement the Convention, seek the certification of IoT 
international standards, coordinate activities connected 
with the Convention Organization in the world, and work 
to drive the construction and development of global IoT 
new economic market.

2.3.2	 Draft and publish IoT white papers and international 
general standards and take measures to ensure they can 
be carried out worldwide while providing members with 
guiding suggestions on IoT construction and IoT new 
economic architecture models.

2.3.3	 Arrange information exchanges about IoT new economy for 
its member countries and regions, organize WIOTC annual 
conference and series of relevant global events, commend 

countries and regions as well as their social organizations, 
research institutions and enterprises which are taking the 
lead in IoT construction and the development of the new 
economy worldwide, help countries and regions around 
the world to narrow the digital divide and contribute 
to achieving the UN 2030 Agenda for Sustainable 
Development.

2.3.4	 Guide countries and regions as well as their social 
organizations, research institutions, enterprises interested 
in issues related to IoT new economy to jointly undertake 
research on global Internet of Things, economy and trade, 
the construction of market system of the new economic 
industry, and topics for standardization.

Article 3	 Member

3.1	 The members of the Organization shall be divided into national 
and regional members as well as non-national and non-regional 
members. Its members shall also consist of common members and 
standing members.

3.1.1	 National and regional members shall mean the only 
members of group representatives designated by their 
national and regional governments.

3.1.2	 Non-national and non-regional members shall refer to 
the group members of various social organizations, R&D 
institutes, enterprises, etc.

3.1.3	 Common members shall  be national and regional 
government agencies, social organizations, R&D institutes 
and enterprises which are developing IoT or aiming at IoT 
economic development, show interest in the Organization, 
accept the Articles and are admitted to membership under 
the Rules of Procedure.

3.1.4	 Standing members shall be elected from common members. 
Standing members shall be widely representative or give 
greater support and render bigger contribution to the 
promotion of world IoT development.

3.2	 Only one government body in each and every country and region 
may be admitted to the standing member standing for its country 
and region. 



WIOTC Organization Articles

13

世界物联网大会组织章程

12

Article 4	 Rights and Duties

4.1	 All members shall have the duty to pay full annual membership 
fees.

4.2	 All members shall enjoy the right to elect and to be elected.

4.3	 All members shall have the right of proposal, discussion and voting 
in respect of technology, standard, economic development and 
convention articles of World Internet of Things.

4.4	 All members shall have the right and duty to propose constructive 
topics for the development of the Organization.

4.5	 All members shall have the right and duty to engage in information 
and technical exchanges, trainings and other activities held by the 
Organization on a regular and irregular basis.

4.6	 All members shall have the right and duty to involve themselves in 
the work of the Organization’s affiliated agencies and branches.

4.7	 All members shall have the right and duty to access the contents of 
the Organization’s publications and documents.

4.8	 All members shall be obligated to maintain the reputation and 
prestige of the Organization and its rights and interests.

4.9	 When all members implement the right of voting at the General 
Assembly Session or in other ways including communicative 
voting, their rights and interests shall be recognized by the 
Organization.

4.10	 If standing members make the decision at the standing meeting or 
in other ways including communicative voting, such decision shall 
constitute the decision of the Organization.

4.11	 Standing members shall enjoy the qualification of being elected 
the Annual Chairman of General Assembly Session and Rotatory 
Chairman of the Organization.

4.12	 Standing members shall have the duty to support the sponsorship 
or donation of expenses for activities of the Organization.

4.13	 Standing members shall have the right to vote on the formulation 
and publication of IoT international convention, IoT general 
standards, and international rules pertaining IoT new economy.

4.14	 Standing members may submit the application to host the annual 
conference and summit of World Internet of Things Convention 
and other activities.

Article 5	 Structure and Officers of the Organization

5.1	 The main bodies of WIOTC shall consist of the General Assembly 
Session, the Presidium, the Executive Committee, the Secretariat, 
and several affiliated agencies and branches.

5.2	 5.2 The Organization shall establish such positions as Annual 
Chairman of the General Assembly Session, Chairman of the 
Presidium, Chairman of the Executive Committee, Executive 
Vice Chairman and Vice Chairman of the Executive Committee, 
Secretary-General and Executive Secretary-General, Executive 
Deputy Secretary-General and Directors of affiliated agencies and 
branches.

5.3	 The major officers of the Organization shall be Annual Chairman 
of the General Assembly Session, Chairman of the Presidium, and 
Chairman of the Executive Committee.

Article 6	 General Assembly Session

6.1	 The General Assembly Session shall be the annual meeting of 
officers and representative members of the Organization.

6.2	 General Assembly Session shall establish and elect the Chairman 
annually. The annual Chairman may be elected by the Chairman 
of the Executive Committee through nomination from standing 
members, and such nomination shall be reported to the Presidium.

6.3	 The General Assembly Session shall usually be convened once 
a year, and a special meeting may be held under the Rules of 
Procedure.

6.4	 The General Assembly Session shall vote on the topics and 
projects proposed or initiated by the Presidium and the Executive 
Presidium.

6.5	 The implementation of voting procedures decided by the General 
Assembly Session shall be inaugurated in accordance with the 
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Rules of Procedure, irrespective of whether it is voting at the 
meeting or through communication.

Article 7	 Presidium

7.1	 The Presidium shall consist of representatives of standing 
members and chairmen of the Executive Committee.

7.2	 The  Chairmen of  the  Presidium shal l  be  e lected  from 
representatives of standing member of target countries and 
regions in accordance with the Rules of Procedure.

7.3	 The chairmanship of the Presidium shall be rotational, alternating 
according to the alphabetical order of the name of country and 
region in turn.

7.4	 During his or her term of office, the Chairman shall actively 
promote the development of General Assembly and Convention 
program and propose topics and tasks that are constructive to the 
Organization.

7.5	 The Chairman shall preside over the work of the Presidium, 
provided that if the Chairman is unable to do so, the next rotational 
Chairman of the Presidium by order shall be in charge of the work 
of the Presidium or Chairman of the Executive Committee shall 
recommend an agent Chairman to take charge of the work of the 
Presidium.

7.6	 The Chairman of the Presidium shall report to the body the work 
done during the rotational period; new rotational Chairman shall 
report to the Presidium the working plan of his rotational period 
in the time of handover.

Article 8	 Executive Committee

8.1	 The Executive Committee shall comprise Chairman, Executive 
Vice Chairman and Vice Chairman of the Executive Committee and 
Secretary-General, and Executive Secretary-General.

8.2	 The Executive Committee shall take the responsibility for 
managing the Secretariat, the committees and other affiliated 
bodies as well as the national and regional branches and carry out 

relevant works in accordance with the Rules of Procedure.

8.3	 The chief leader of the Executive Committee shall be the Chairman 
of Executive Committee.

8.4	 The Executive Vice Chairman, Vice Chairman of the Executive 
Committee and the Secretary-General, Executive Secretary-General 
shall be nominated by the Chairman of the Executive Committee 
and such nomination shall be reported to the Presidium.

Article 9	 Advisory Committee

9.1	 The Advisory Committee shall be made up of relevant experts, 
scholars, personalities and senior advisors.

9.2	 Members of the Advisory Committee shall be nominated by 
Annual Chairman, Chairman of the Presidium, and Chairman of the 
Executive Committee.

9.3	 The Advisory Committee shall assist the work of the Presidium 
and the Executive Committee.

9.4	 The Advisory Committee shall provide opinions on strategy, 
development, and counselling as well as suggestions on 
implementation for the development of the Organization.

Article 10	 Secretariat

10.1	 The Secretariat shall be composed of Secretary-General, Executive 
Secretary-General and Executive Deputy Secretary-General and 
other members necessary for the Organization.

10.2	 The Secretariat shall be under the direct leadership of the 
Executive Committee and shall be mainly responsible for carrying 
out the decisions made by the General Assembly Session, the 
Presidium meeting and the Executive Committee, and for the 
planning, organization and implementation of the WIOTC events.

10.3	 Each and every member shall respect the international work 
undertaken by the staff of the Secretariat and shall not attempt to 
influence them in the performance of their duties.

10.4	 The Executive Secretary-General shall be responsible for the daily 
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work of the Secretariat.

10.5	 The Executive Deputy Secretary-General and the directors of 
subordinate bodies shall be nominated by Executive Secretary-
General and appointed after being approved by the Executive 
Committee for deliberation.

Article 11	 Financial Department

11.1	 The Financial Department shall consist of Director and members 
necessary for the Organization and shall be appointed by the 
Executive Committee after reporting to the Presidium.

11.2	 The Financial Department shall advise the Presidium and 
the Executive Committee on all financial matters and submit 
comments on the audited annual financial accounts report 
to the Presidium and the Executive Committee. The Financial 
Department shall assist the Secretary-General in preparing and 
proposing the annual budget and managing the financial affairs of 
the Organization.

11.3	 The Financial Department shall submit an annual financial audit 
report to the Presidium and the Executive Committee, attached 
with comments and recommendations when necessary, and 
shall be liable for organizing and collecting membership dues, 
sponsorships, and donations. 

Article 12	 Financial Management

12.1	 The funds of the Organization shall be derived from the 
membership fees, sponsorships and donations of the members 
and other legitimate sources.

12.2	 The membership fees of the members shall be paid in accordance 
with the rules of the Organization.

12.3	 The Financial Department shall submit to the Presidium and the 
Executive Committee the summary of financial situation of the 
year and the financial budgetary report of next year.

12.4	 The Financial Department shall take the steps as necessary for 
the good care and proper administration of the funds, financial 

accounts and vouchers of the Organization.

12.5	 The accounts of the Organization shall be duly verified by a 
professional accountant with qualified auditing and shall be 
submitted to the Presidium and the Executive Committee. 

Article 13	 R e l a t i o n s  w i t h  O t h e r  I n t e r n a t i o n a l 
Organizations

13.1	 The Organization may cooperate with other international 
organizations interested in the Organization. The terms and 
conditions of cooperation shall be drafted by the Executive 
Committee and reported to the Presidium.

Article 14	 Location and Nature of the Organization

14.1	 The global headquarter of the Organization is located in China. The 
legal status of the Organization shall be guaranteed in compliance 
with the international law and practices as well as relevant laws of 
the country.

14.2	 Should the global headquarter of the Organization be moved to 
another country, this initiative shall be proposed by the Executive 
Committee and reported to the Presidium 

Article 15	 Languages

15.1	 The official languages of the Organization shall be Chinese and 
English. The Secretariat shall be responsible for the bilingual 
translation work of Chinese and English languages.

15.2	 IoT International Convention, the White Paper, standard 
techniques, reports and instructions as well as minutes of 
meetings of the General Assembly, the Presidium and the Executive 
Committee, which are printed, issued and published by the 
Organization, shall all be in Chinese and English.

15.3	 All members may, under their sole responsibility, translate 
publications and documents issued by the Organization in 
accordance with the Article 16.
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15.4	 The work of the affiliated agencies and branches may be done in 
any one language or two languages as set forth in the Article 15.1.

15.5	 The correspondence of the Organization may be written in any 
one or two languages as specified in the Article 15.1, which the 
Organization deems appropriate. The mutual correspondence 
between members may be written in other languages.

Article 16	 P u b l i c a t i o n s  a n d  D o c u m e n t s  o f  t h e 
Organization

16.1	 The Organization may print and publish the following types of 
documents:

16.1.1	 World Internet of Things Convention, World Internet of 
Things White Paper, World IoT Awards, World IoT Ranking 
List, relevant documents of World Internet of Things 
Convention and IoT World Fair;

16.1.2	 Conference reports, guides, documents and materials of 
WIOTC for research purpose;

16.1.3	 Reports on internal working progress of affiliated agencies 
and branches;

16.1.4	 Minutes of meetings of the General Assembly, the 
Presidium and the Executive Committee;

16.1.5	 Various publications and other documents related to the 
work of the Organization and its members.

16.2	 Publications and documents of the Organization shall be printed 
and published by the Executive Committee.

Article 17	 Amendments to the Articles

17.1	 Amendments to the Articles shall be proposed by at least 9 
standing members to the Executive Committee. For the adoption 
and implementation of amendments to the Articles, two-thirds of 
standing members, Chairman of the Presidium, Annual Chairman, 
and Chairman of the Executive Committee voting for it shall 
constitute a quorum.

Article 18	 Rules of Procedure

18.1	 The details of operation of the Organization shall be specified in 
the Rules of Procedure.

18.2	 Amendments to the Rules of Procedure may be proposed by at 
least 9 standing members to the Executive Committee. For the 
adoption and implementation of amendments to the Articles, more 
than a half of the standing members, Chairman of the Presidium, 
Annual Chairman and Chairman of the Executive Committee voting 
for it shall constitute a quorum.

Article 19	 Legal Provisions 

19.1	 Where any case not specifically provided for in the Articles or the 
Rules of Procedure appears, the law of the country in which the 
Organization is located in shall apply.

19.2	 In case of discrepancy of interpretation of the Articles or Rules of 
Procedure, the Chinese version shall prevail. 

Article 20	 Dissolution of the Organization

20.1	 For the proposal concerning the dissolution of the Organization, 
it shall, prior to the ballot, win the support of at least one half of 
standing members. For the dissolution of the Organization, three-
fourths of standing members, Chairman of the Presidium, Annual 
Chairman, and Chairman of the Executive Committee voting for it 
shall constitute a quorum.

20.2	 In the event of the dissolution of the Organization, the Executive 
Committee shall determine the manner of how to treat the funds 
and properties owned by the Organization.

Article 21	 Supplements

21.1	 The Articles shall take effect as from the date of publication.

21.2	 The Executive Committee of the Organization shall be responsible 
for explaining the Articles.
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第一条	 名称
1

1.1	 本组织的英文名称：World Internet of Things Convention，
英文缩写名称为“WIOTC”，中文名称：世界物联网大会，通俗
名称：物联网公约组织。以下简称“本组织”。

1.2	 本组织为开放式创新型非盈利性的全球万物互联的国际机构组
织。

第二条	 宗旨
2

2.1	 本组织的宗旨是构建万物互联的智慧世界。

2.2	 本组织的目标任务是在联合国框架下推动世界各国物联网建设和
经济社会创新发展，建设物联网全球新经济市场，造福世界社会
大众智慧生活和工作，助力联合国可持续发展目标的实现。

2.3	 为了宗旨的实现，本组织可以：

2.3.1	 建立世界物联网公约，施行世界物联网公约，参与物联网
国际标准认证，在世界范围内协调和公约组织的有关活动，
推动全球物联网新经济市场建设发展。

2.3.2	 制定和发布物联网白皮书、国际通用标准，并采取措施以
便在世界范围内实施。为成员提供物联网建设指导意见和
物联网新经济架构模式。

2.3.3	 就其成员国家和地区的物联网新经济信息交流做出安排，
组织召开世界物联网大会及相关活动，表彰奖励全球物联
网建设和新经济发展先进的国家和地区及其社会组织、科
研机构、企业，帮助世界各国家和地区减小数字鸿沟。

2.3.4	 发展对世界物联新经济相关问题感兴趣的国家和地区及其
社会组织、科研机构、企业等相关机构，合作承担全球物联、
经济贸易、新经济产业市场体系构建和标准化课题的研究。

第三条	 成员
3

3.1	 本组织的成员分为国家和地区成员、非国家和地区成员，分别设
有普通成员和常务成员。

3.1.1	 国家和地区成员是指各国家和地区政府指定的唯一的团体
代表成员。

3.1.2	 非国家和地区成员是指各社会组织、科研机构、企业等团
体成员。

3.1.3	 普通成员是正在发展物联网或准备向物联网经济发展，对
本组织感兴趣，承认本组织章程并按照议事规则被接纳为
本组织成员的国家和地区的政府机构、社会组织、科研机
构、企业。

3.1.4	 常务成员从普通成员中产生。常务成员要具有广泛的代表
性或对推动世界物联网发展有较大的支持和贡献。

3.2	 每个国家和地区只能有一个政府机构被接纳为代表该国家和地区
的成员。

第四条	 成员权利和义务
4

4.1	 所有成员具有足额缴纳年度会费的义务。

4.2	 所有成员享有选举权、被选举权。

4.3	 所有成员享有对世界物联网相关的技术、标准、经济发展、公约
条款等方面的提案权、议事权、投票权。

4.4	 所有成员享有对本组织发展提出建设性议题的权利和义务。

4.5	 所有成员享有参加本组织定期和不定期举行的信息沟通与技术交
流、培训、会议等活动的权利和义务。

4.6	 所有成员享有参加本组织各直属机构和分支机构有关工作的权利
和义务。

4.7	 所有成员享有本组织的出版物和文件的内容提供的权利和义务。
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4.8	 所有成员有维护本组织的名誉和权益的义务。

4.9	 所有成员享有在全体大会上或以通讯投票等其它方式进行的投票
权，其权益均为本组织认可。

4.10	 常务成员在常务会议中或以通讯投票等其它方式做出的决定，均
构成本组织的决定。

4.11	 常务成员享有全体大会年度主席和本组织的轮值主席的当选资
格。

4.12	 常务成员应承担对本组织活动经费的赞助或捐赠等支持义务。

4.13	 常务成员对物联网国际公约、物联网通用标准、物联网新经济相
关国际规则的制定和颁布具有表决权。

4.14	 常务成员可申请在本国举办世界物联网大会年会、峰会等会议活
动。

第五条	 组织机构和官员
5

5.1	 本组织的主要机构为全体大会、主席团、执行委员会、顾问委员会、
秘书局，及若干直属机构、分支机构。

5.2	 本组织设全体大会年度主席、主席团主席、执行委员会主席、执
行委员会常务副主席、执行委员会副主席、秘书长、执行秘书长
及直属机构、分支机构负责人等主要职位。

5.3	 本组织的主要官员是全体大会年度主席、主席团主席、执行委员
会主席。

第六条	 全体大会
6

6.1	 全体大会是本组织官员和所有成员代表组成的年度会议。

6.2	 全体大会设年度主席，由执行委员会主席从常务成员中提名产生，
并报告主席团。

6.3	 全体大会一般每年召开一次，可根据议事规则召开全体大会的特

别会议。

6.4	 全体大会应对主席团、执行委员会提出的议题和项目作出表决。

6.5	 全体大会决定的投票程序的实施，无论是在会议上还是通过通讯
方式投票，均应按照议事规则进行。

第七条	 主席团
7

7.1	 主席团由常务成员代表、执行委员会主席组成。

7.2	 主席团主席由国家和地区常务成员代表担任，并根据议事规则进
行投票表决通过。

7.3	 主席团主席实行轮值制，根据国家和地区名称英文首字母排序依
次轮值。

7.4	 主席团主席在任职期间应积极推动大会 / 公约项目的开展，并提
出对本组织有建设性的议题和课题。

7.5	 主席团主席应主持主席团工作，如果主席团主席因故不能主持主
席团工作，则顺延由下一顺序轮值主席主持主席团工作，或由执
行委员会主席推荐代理主席主持主席团工作。

7.6	 主席团主席轮值结束时向主席团报告本轮值期的工作情况；新轮
值主席在交接时可向主席团报告本期轮值的工作计划。

第八条	 执行委员会
8

8.1	 执行委员会由执行委员会主席、执行委员会常务副主席、执行委
员会副主席、秘书长、执行秘书长组成。

8.2	 执行委员会负责管理秘书局、各委员会等直属机构、各国家和地
区分支机构，并根据议事规则开展相关工作。

8.3	 执行委员会最高领导人为执行委员会主席。

8.4	 执行委员会常务副主席、副主席、秘书长、执行秘书长由执行委
员会主席提名，并报告主席团。
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第九条	 顾问委员会
9

9.1	 顾问委员会由各国相关专家学者、知名人士等高级顾问组成。

9.2	 顾问委员会成员由全体大会年度主席、主席团主席、执行委员会
主席提名产生。

9.3	 顾问委员会成员需协助主席团、执行委员会工作。

9.4	 顾问委员会为本组织发展提供战略发展参谋意见及实行的建议。

第十条	 秘书局
10

10.1	 秘书局由秘书长、执行秘书长、执行副秘书长和本组织所需职员
组成。

10.2	 秘书局受执行委员会直接管理，主要负责全体大会、主席团会议、
执行委员会所做出的决定的实施，负责本组织会议活动的策划、
组织和实施。

10.3	 每个成员都应尊重秘书局职员所承担责任的国际性工作，在他们
履行职责时不应企图对他们施加影响。

10.4	 秘书局日常工作由执行秘书长负责。

10.5	 执行副秘书长及下属机构负责人由执行秘书长提名，经执行委员
会审议通过后出任。

第十一条	 财务部
11

11.1	 财务部由负责人和本组织所需职员组成，由执行委员会任命并报
告主席团。

11.2	 财务部应就所有财政事务向主席团和执行委员会提供咨询，并将
其对经过审核的年度财务决算报告的意见提交主席团和执行委员
会。财务部应协助秘书长提出年度预算和管理本组织财务。

11.3	 财务部应向主席团和执行委员会提交年度财务审核报告，并在需

要时附上有关意见和建议，负责组织和接收会费、赞助、捐赠款物。

第十二条	 经费管理
12

12.1	 本组织的经费来源于各成员的会费和赞助、捐款以及其他合法来
源。

12.2	 成员的会费按本组织有关规定缴纳。

12.3	 财务部应向主席团、执行委员会提交当年的财务收支情况和提交
下一财年的财务预算报告。

12.4	 财务部应采取必要步骤来妥善保存和恰当管理本组织的资金和财
会账目、凭证。

12.5	 本组织的账目应经有专业审计资格的会计师充分核实并每财年向
主席团、执行委员会提交。

第十三条	 与其他国际组织的关系
13

13.1	 本组织可与对本组织感兴趣的其他国际组织进行合作，合作条件
由执行委员会制定并报告主席团。

第十四条	 本组织所在地与性质
14

14.1	 本组织全球总部设在中国。应根据国际法和惯例以及所在国家相
关法律来保证本组织的法律地位。

14.2	 如本组织全球总部需迁移至其他国家，应由本组织执行委员会提
议，报告主席团。

第十五条	 语言
15

15.1	 本组织官方语言文字为中文、英文，秘书局负责中文、英文语言
的互译工作。
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15.2	 本组织印发的物联网国际公约、白皮书、技术标准、报告和指南，
以及全体大会和主席团、执行委员会的会议纪要均用中文、英文
两种文字表述。

15.3	 所有成员可自行翻译第十六条所述本组织印发的出版物和文件。

15.4	 直属机构和分支机构的工作，可使用 15.1 款所述两种语言文字
中的任何一种或两种语言文字。

15.5	 本组织的信件往来可使用 15.1 款所述两种文字中的任何一种或
两种文字。成员间的信件往来可使用其它文字。

第十六条	 本组织的出版物和文件
16

16.1	 本组织可印发下述类型文件：

16.1.1	世界物联网公约、世界物联网白皮书、世界物联网大奖、
世界物联网排行榜、世界物联网大会相关文件、物联世界
交易会相关文件。

16.1.2	为研究用的报告、指南和资料。

16.1.3	直属机构和分支机构内部工作进度报告。

16.1.4	全体大会、主席团、执行委员会会议纪要。

16.1.5	有关本组织及其成员工作的各种出版物和其他文件。

16.2	 本组织出版物和文件由执行委员会印发。

第十七条	 修订章程
17

17.1	 修订本章程可由至少 9 个常务成员向执行委员会提出修正案。修
正案需要 2/3 以上常务成员和主席团当值主席、当届年度主席、
执行委员会主席的赞成票，方可通过并执行。

第十八条	 议事规则
18

18.1	 本组织的运作细节在议事规则中规定。

18.2	 修订议事规则可由至少 9 个常务成员向执行委员会提出。通过修
正案需要 1/2 以上常务成员和主席团当值主席、当届年度主席、
执行委员会主席的赞成票。

第十九条	 法律规定
19

19.1	 本组织所在国家的法律适用于本章程或本议事规则未作特别规定
的任何情况。

19.2	 如果在解释本章程或议事规则时出现异议，应以中文文本为准。

第二十条	 本组织的解散
20

20.1	 有关解散本组织的建议，在提出表决前，应得到 1/2 常务成员的
支持。解散本组织需要 3/4 的常务成员和主席团当值主席、当届
年度主席、执行委员会主席投赞成票。

20.2	 本组织在解散时，由执行委员会决定对本组织经费和财产的处理
办法。

第二十一条		 附则
21

21.1	 本章程自发布之日起生效。

21.2	 本章程由本组织执行委员会负责解释。
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